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ΕΡΩΤΗΣΗ

Προς: Υπουργό Εργασίας & Κοινωνικής Ασφάλισης, κα Ν. Κεραμέως

Θέμα: «Ειδική  μέριμνα  για  τη  Δυτική  Μακεδονία  στο  “Πρόγραμμα  ενίσχυσης  της

επιχειρηματικότητας για ανέργους ηλικίας 30-59 ετών με έμφαση στις γυναίκες” της Δημόσιας

Υπηρεσίας Απασχόλησης»

Μετά το πέρας της προθεσμίας (22/1/2025) υποβολής αιτήσεων στο «Πρόγραμμα ενίσχυσης

της  επιχειρηματικότητας  για  ανέργους  ηλικίας  30-59  ετών  με  έμφαση  στις  γυναίκες»  της  Δημόσιας

Υπηρεσίας Απασχόλησης (ΔΥΠΑ), καθίσταται αναγκαία η έγκριση του συνόλου των αιτήσεων που

υποβλήθηκαν από κατοίκους της Δυτικής Μακεδονίας (εφόσον βεβαίως υπέβαλαν πλήρη φάκελο

και  πληρούν τις προϋποθέσεις σύμφωνα με την Προκήρυξη), καθώς αυτό επιτάσσει η εφαρμογή

της ρήτρας δίκαιης μετάβασης, τη διυπουργική εφαρμογή της οποίας έχει ανακοινώσει επισήμως

η Κυβέρνηση ήδη από το 2020.

Αναλυτικότερα, σύμφωνα με την αριθμ. 53348/2024 Απόφαση της Υπουργού Εργασίας &

Κοινωνικής  Ασφάλισης  (Φ.Ε.Κ.  Β’  6897),  αντικείμενο  της  δράσης  είναι  η  προώθηση  στην

αυτοαπασχόληση, με τη δημιουργία νέων μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων από 5.880 ανέργους

ηλικίας 30 - 59 ετών. Έμφαση δίνεται στην προώθηση στην επιχειρηματικότητα άνεργων γυναικών.

Το κατ’  αποκοπή ποσό ενίσχυσης των νέων επιχειρήσεων/δικαιούχων της δράσης ανέρχεται σε

17.000  ευρώ και  καταβάλλεται  σε  τρεις  δόσεις.  Το  Πρόγραμμα  συγχρηματοδοτείται από  το

Ελληνικό  Δημόσιο  και  το  Ευρωπαϊκό  Κοινωνικό  Ταμείο+  στο  πλαίσιο  του  Προγράμματος

«Ανθρώπινο Δυναμικό και Κοινωνική Συνοχή» 2021-2027. Η συγχρηματοδοτούμενη δημόσια δαπάνη

που διατίθεται για την ένταξη πράξεων, αφορά όλες τις περιφέρειες της χώρας και ανέρχεται σε

100.000.000 ευρώ ως εξής: 

- «Λιγότερο Αναπτυγμένες Περιφέρειες (ΛΑΠ)»: 77.937.253,00 €

- «Περιφέρειες σε Μετάβαση (ΜΕΤ)»: 22.062.747,00 €. 

Δεδομένου  ότι  η  ένταξη  του  συνόλου των  αιτήσεων της  Δυτικής  Μακεδονίας (εφόσον

βεβαίως υπέβαλαν πλήρη φάκελο και πληρούν τις προϋποθέσεις σύμφωνα με την Προκήρυξη) και η

χρηματοδότηση  των  επιχειρηματικών  σχεδίων που  αυτές  περιλαμβάνουν,  μπορεί  να  αφήσει
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θετικό  αποτύπωμα  στην   τοπική  οικονομία της  υπό  απολιγνιτοποίηση  περιφέρειας  Δυτικής

Μακεδονίας. 

Δεδομένων  των  δυσμενών  πολύπλευρων  επιπτώσεων που  υφίσταται  η  οικονομική,

εργασιακή  και  κοινωνική ζωή  στη  Δυτική  Μακεδονία,  όπως  αναλυτικά έχω  αναδείξει  σε

διαδοχικές κοινοβουλευτικές παρεμβάσεις μου και ειδικότερα έχω αποτυπώσει στην Αιτιολογική

Έκθεση  της  αριθμ.  306/30/22.1.2025  Τροπολογίας μου «Ρήτρα  Δίκαιης  Μετάβασης  για  τη  Δυτική

Μακεδονία». Ενδεικτικά, δεδομένου ότι η Δυτική Μακεδονία καταγράφει τρεις  αρνητικές πρωτιές

στην Έκθεση του ΟΟΣΑ «Περιφέρειες και πόλεις του ΟΟΣΑ με μια ματιά, 2024» («OECD Regions

and Cities at  a Glance,  2024»),  που δημοσιεύθηκε την 6η/12/2024, καθώς είναι πρώτη σε  μείωση

πληθυσμού,  πρώτη σε ποσοστό  ανεργίας και πρώτη σε μείωση του πραγματικού κατά κεφαλήν

ΑΕΠ.

Δεδομένου ότι η  έλλειψη ρητής προτεραιοποίησης  της Δυτικής Μακεδονίας  παραβιάζει

την επαναλαμβανόμενη  δέσμευση της Κυβέρνησης για  διυπουργική  εφαρμογή ρήτρας δίκαιης

μετάβασης, με ειδική κατά προτεραιότητα λήψη θετικών μέτρων ιδιαίτερης μέριμνας προς όφελος

των κατοίκων στις υπό απολιγνιτοποίηση περιοχές, όπως επισήμως είχε ανακοινωθεί ήδη από την

11η.8.2020  από  τον  Υπουργό  Περιβάλλοντος  &  Ενέργειας («Αποφασίσθηκε η  Ρήτρα  Δίκαιης

Μετάβασης  -που  έχει  ήδη  υιοθετήσει  το  Υπουργείο  Περιβάλλοντος  και  Ενέργειας  σε  συγκεκριμένες

πρωτοβουλίες-  να  διατρέχει  το  σύνολο των  αναπτυξιακών  κυρίως  παρεμβάσεων  όλων  των

Υπουργείων στις  λιγνιτικές  περιοχές,  με  στόχο  την  άμβλυνση  του  οικονομικού  και  κοινωνικού

κόστους της μετάβασης»).

Ερωτάται η κα Υπουργός:

1) Πόσες  αιτήσεις υποβλήθηκαν στο «Πρόγραμμα  ενίσχυσης  της  επιχειρηματικότητας  για  ανέργους

ηλικίας 30-59 ετών με έμφαση στις γυναίκες» από κατοίκους της περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας,

ανά νομό Κοζάνης, Γρεβενών, Καστοριάς και Φλώρινας;

2) Προτίθεστε να δρομολογήσετε τις δέουσες ενέργειες για την ένταξη του συνόλου των αιτήσεων

της  Δυτικής  Μακεδονίας (εφόσον  βεβαίως  υπέβαλαν  πλήρη  φάκελο  και  πληρούν  τις

προϋποθέσεις σύμφωνα με την Προκήρυξη), κατ’ εφαρμογή της ρήτρας δίκαιης μετάβασης, για

τη διυπουργική εφαρμογή της οποίας έχει δεσμευτεί η Κυβέρνηση από το 2020;

Ο Ερωτών Βουλευτής

Κουκουλόπουλος Παρασκευάς (Πάρις)
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